
P R O T O K Ó Ł

z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 

w dniu 27 luty 2007 roku

Obecni:

wg listy obecności

W posiedzeniu Komisji uczestniczyli:

Teresa Wąsowicz-  Kierownik  Wydziału  Polityki  Społecznej,  Pan Sikora-  Mieszkaniec,  Przemysław 
Szałański- Mieszkaniec, Urszula Polak-Wałek- Skarbnik Miasta, Dorota Bąk- Sekretarz Miasta

Posiedzenie Komisji prowadził:

Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu – Dominik Penar

Porządek posiedzenia komisji:

1. Sprawozdanie z działalności społeczno-kulturalnej za 2006 rok. Plany na rok 2007. ( m.in. Dni 
Czeladzi 2007, festiwal Ave Maria, WOŚP)  

2. Plany inwestycyjne w mieście z zakresu edukacji, kultury i sportu na lata 2007-2010.
3. Opiniowanie materiałów sesyjnych.
4. Sprawy bieżące.  

Zofia Bazańska                       -                             Radna  

- Na dyżurze zgłosili się do mnie chłopcy z osiedla Musiała z sekcji zapasów pytając o reaktywację 
sekcji. Są to dzieci z rodzin patologicznych. Pierwszym działaczem, który przyczynił się do tego, 
ze zapasy są znane w Czeladzi jest pan Sikora, który zgłosił się do mnie czy można reaktywować 
sekcję zapasów. Pan Sikora byłby opiekunem ten sekcji. 

Zbyszek Sikora                       -                             Mieszkaniec  

- Była to sekcja, która miała wyniki w czołówce w zawodach ogólnopolskich.  Treningi odbywały się 
regularnie. Organizowane były np.: turnieje szkół podstawowych. Kiedy zostało to przeniesione do 
MOSiR,u  to  okazało  się  po  jakimś  czasie,  że  tej  sekcji  nie  ma wcale.  Bardzo  bym prosił  o 
rozpatrzenie tej sprawy.  

Zofia Bazańska                       -                             Radna  

- Ci byli członkowie przychodzą do mnie w tej sprawie praktycznie co tydzień.

Dominik Penar                        -                             Przewodniczący Komisji  

- Panie dyrektorze czy sekcja zapasów działa jeszcze?
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Henryk Michalski                    -                             Dyrektor MOSiR  

- Od kwietnia ubiegłego roku nie funkcjonuje ponieważ przychodziło  dwoje dzieci  i  nie miało to 
sensu. Sekcja musi liczyć co najmniej 10 osób.

Zbyszek Sikora                       -                             Mieszkaniec  

- Chłopcy żalili się, że trener ich karał za  drobne przewinienia, ja nigdy tego nie rozbiłem.

Dominik Penar                        -                             Przewodniczący Komisji  

- O jakiej liczbie teraz mówimy?

Zofia Bazańska                       -                             Radna  

- Jest ok. 6 osób, ale te osoby będą ściągać kolejne.

Hanna Szotowska                   -                             Członek Komisji  

- Nic nie stoi na przeszkodzie, żeby pan rozpocząć zajęcia społecznie z grupą 6 osób.

Henryk Michalski                    -                             Dyrektor MOSiR  

- To już nie jest rekreacja dlatego te dzieci trzeba przebadać, założyć im książeczki, ubezpieczenia. 

Zbyszek Sikora                       -                             Mieszkaniec  

- Sekcja może istnieć pod klubem. 

Dominik Penar                        -                             Przewodniczący Komisji  

- Podsumowując  najlepszym  rozwiązaniem  będzie  zgłosić  się  do  prezesa  któregoś  z  klubów 
sportowych i  uruchomić na ustalonych  zasadach sekcję.

Marian Kita                              -                             Członek Komisji  

- 10 lat temu pan Sikora uruchomił 50 osobową sekcję zapaśniczą, osoby te zdobywały mistrzostwa 
śląska  w  różnych  kategoriach.   Dzisiaj  te  same  dzieci,  które  są  chętne  do  „  walki”  zamiast 
wystawać pod kioskiem uważam, że pan Zbyszek powinien ta grupę prowadzić. Nie zgadzam się, 
z tym co powiedział pan dyrektor Michalski. Warto zainwestować w taką sekcję i w takie zapasy. 
Ze  Śląska  wyrastali  najwięksi  zapaśnicy.  Powinniśmy  utworzyć  sekcje  w  klubie.  Natomiast 
utworzenie samodzielnego klubu zapaśniczego ja osobiście nie widzę.

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji  

- Zwracam uwagę na kwestię finansową. 
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Hanna Szotowska                   -                             Członek Komisji  

- Jeszcze raz podkreślam, że powinny być to zajęcie w formie zajęć społecznych prowadzonych na 
zasadzie wolontariatu.

Marian Kita                              -                             Członek Komisji  

- Wolontariusz nie może prowadzić drużyny, bądź sekcji. On musi być opłacany. 

Zbyszek Sikora                             -                             Mieszkaniec  

- Proponuję by na razie były to zajęcia w ramach rekreacji, a od września rozpocząć normalne 
zajęcia.  Na razie ja prowadziłbym zajęcia, natomiast potem chciałbym wysłać na szkolenie 
jakiegoś chłopaka by potem on prowadził zajęcia. 

Radny Dominik Penar zgłosił wniosek o następującej treści:

Komisja wnioskuje o udostępnienie zaplecza splotowego MOSiR w celu prowadzenia grupy naborowej 
zapasów od września 2007r.

GŁOSOWANIE

6 za
0 przeciw
0 wstrzymujących się od głosu

Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty przez Komisję.

Dominik Penar                -               Przewodniczący Komisji  

- Ponieważ na ostatnim posiedzeniu Komisji tematem było sprawozdanie z działalności klubów, 
proszę pana prezesa klubu CKS 1924 o krótkie sprawozdanie. 

Andrzej Tyblewski                        -                             Prezes CKS 1924  

- Jak państwo wiecie graliśmy w I lidze koszykówki ale środki finansowe niestety nie pozwoliły 
na dalszą kontynuację. Obecnie gramy w III lidze. Graja młodzi chłopcy, którzy robią duże 
postępy. Istnienie  klubu jest uzależnione od możliwości rozliczania pieniędzy, które wpływają 
do klubu z budżetu Miasta. Wielu rzeczy nie możemy rozliczać w związku z czym stoimy 
przed pytaniem czy koszykówka na tym sezonie się nie zakończy. Rozmawialiśmy z władzami 
Miasta i  w tym tygodniu mamy mieć ostateczną odpowiedź czy będziemy mieć możliwość 
rozliczania. Wiele wydatków zawodowego klubu nie może być rozliczane z dotacji Miasta, np.: 
sędziowie,  wynagrodzenia  dla  zawodników.  Tych  chłopców  też  trzeba  w  jakiś  sposób 
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zmotywować, są to chłopcy z Dąbrowy, Bytomia, część z Czeladzi. To jest sport zawodowy, 
zwłaszcza że ci chłopcy mają osiągnięcia oczekują jakiś wynagrodzeń. 

Marek Woźniak                              -                             Menadżer Klubu CKS 1924  

- Nieoficjalnie wiem, że środki z promocji Miasta mogą być przekazane klubowi.

Dorota Bąk                        -                             Sekretarz Miasta  

- To niech to ktoś oficjalnie nam powie. Nasi prawnicy się wypowiedzieli, ale państwo nam nie 
wierzycie.

Andrzej Tyblewski                        -                             Prezes CKS 1924  

- Wcale  tak  nie  jest.  Jeśli  nie  otrzymamy  odpowiedzi  pozytywnej  to  będziemy  zmuszeni 
zlikwidować tą działalność. 

Dominik Penar                -               Przewodniczący Komisji  

- Klub ma ok. 15.000 zł do zwrotu z czego to wynika?

Andrzej Tyblewski                        -                             Prezes CKS 1924  

- wynika to z niemożności rozliczania się.

Hanna Szotowska                   -                             Członek Komisji  

- Jaką cześć procentowo stanowi dotacja z budżetu Miasta?

Andrzej Tyblewski                        -                             Prezes CKS 1924  

- W granicach 80%.

Andrzej Mentel                              -                             Zastępca Przewodniczącego  

- Jaki jest statut obecnie grających zawodników? Gmina wydawała duże pieniądze na stypendia 
dla zawodników, a teraz okazuje się, że tych zawodników nie ma.

Andrzej Tyblewski                        -                             Prezes CKS 1924  

- Klub  pracuje  od  2  lat  dlatego  też  nie  wypracował  swojej  kadry.  W  I  lidzie  zawodnicy 
otrzymywali stypendia w wysokości ok. 2.000 zł. Rzeczą zrozumiałą jest że zawodnik takiej 
klasy nie będzie grał za 300 zł. Dlatego pójdzie do klubu gdzie zarobi 5.000 zł. Wychować 
własnego  zawodnika  to  jest  przynajmniej  9-10  lat.  Na  dzień  dzisiejszy  mamy większość 
zawodników z zewnątrz. 

Zofia Bazańska                       -                             Radna  

- Chciałabym wrócić do spotkania dot. dotacji dla klubu.
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Teresa Wąsowicz                          -                             Kierownik Wydziału Polityki Społecznej  

- W Dąbrowie Górniczej dowiedzieliśmy się, że pieniądze dla klubu idą przez młodzieżówkę, 
stypendia i nagrody i na tym koniec.

Urszula Polak-Wałek                     -                             Skarbnik Miasta  

- Takie  są możliwości,  żadnych  innych nie  ma.  Nie  możemy zapłacić  za  promocję.   To są 
pieniądze budżetowe. 

Andrzej Tyblewski                        -                             Prezes CKS 1924  

- My dalej nie możemy prowadzić matactwa, tak dalej być nie może. Albo będzie to rozliczane 
zgodnie  ze  statutem klubu  co  do  grosza,  albo  nie  piszemy  się  już  dalej  na  taką  formę 
prowadzenia klubu i zlikwidujemy ten klub. 

Przemysław Szałański                -                             Mieszkaniec  

- Ile osób gra z Czeladzi?

Andrzej Tyblewski                        -                             Prezes CKS 1924  

- Zawodnicy z Czeladzi stanowią ok. 40%, w pierwszej 12 gra 6.

Przemysław Szałański                -                             Mieszkaniec  

- W jakich godzinach grają zawodnicy tego klubu na hali MOSiR?

Marian Kita                        -                             Członek Komisji  

- Codziennie od 19.30 do 21.00.

Andrzej Tyblewski                        -                             Prezes CKS 1924  

- Tylko takie trenowanie pozwala na osiągnięcie jakichkolwiek wyników.

Marian Kita                        -                             Członek Komisji  

- Wielkim osiągnięciem było stworzenia 3 lata temu sekcji zawodników z różnych miast. To była 
jedna wielka rodzina. Wielkim nieporozumieniem jest jeśli pan chce wydzielać zawodników.

Andrzej Tyblewski                        -                             Prezes CKS 1924  

- Zawodnicy  z  innych  miast  utożsamiają  się  z  Czeladzią.  Chcą  tu  trenować i  odnosić  tutaj 
sukcesy, dlatego nie rozumiem tego co pan mówi.
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Jolanta Moćko                -                             Członek Komisji  

- Powiedzieliście państwo że 80% dochodów klubu to pieniądze z Miasta. Czy nie da się tych 
propozycji zmienić, żeby większą część pozyskiwać od sponsorów?,  Myślę, że jest to głównie 
rola menadżera.  Jaka jest korzyść dla Miasta z tego klubu?, proszę powiedzieć jaka jest 
korzyść dla Miasta z tego klubu, czy te Miasta, których zawodnicy w naszym klubie grają też 
partycypują w kosztach?

Dominik Penar                -               Przewodniczący Komisji  

- Na poprzedniej Komisji poruszaliśmy bardzo ważną kwestię pozyskiwanie środków w ramach 
dotacji dla organizacji pożytku publicznego. 

- Czy staracie się o pozyskiwanie środków w tej formie?

Jolanta Moćko                -                             Członek Komisji  

- Nie  podobają  mi  się  proporcje  80%-20%.  Nie  podoba  mi  się  to,  że  większość  środków 
pochodzi z Miasta. 

Marek Woźniak                              -                             Menadżer Klubu CKS 1924  

- Jeżeli  nie znalazł  się sponsor, który chciałby umieścić swoje logo na koszulkach drużyny I 
ligowej to nie uważam, że znajdzie się teraz. 

- Jeśli  chodzi  o  korzyści  to  uważam,  że  są  przede  wszystkim  w  sferze  społecznej.  Była 
wspaniała  atmosfera  na  meczach.  Poza  tym  przeznaczamy  duże  pieniądze  na 
zabezpieczenia tych imprez.  Przychodzą ludzie całymi rodzinami. 

Krystian Dąbrowski                      -                             Członek Komisji  

- Dzięki  koszykówce zaczęło  się mówić o Czeladzi.  Każda gazeta sportowa codziennie coś 
pisała o Czeladzi. Od Czasów M1 nie pisało się o Czeladzi.

Hanna Szotowska                         -                             Członek Komisji   

- Wiec gdzie są sponsorzy.

Marian Kita                        -                             Członek Komisji  

- Jeżeli wystawiliśmy na hali tablice od sponsorów, którzy płacili 400 zł miesięcznie i w czerwcu 
ubiegłego roku, po pół roku okazało się, że niejaki pan Kowal z MOSi R, czy „ Bóg wie skąd” , 
z Urzędu Miasta, poszedł do tych sponsorów, zebrał po 400 zł i powiedział, że do końca roku 
jest załatwione, gdzie my żyjemy! W momencie przerwy miedzy sezonami, człowiek opłacony 
MOSiR, przyjeżdża i pozbierał pieniądze i powiedział tym sponsorom, że mają zapłacone do 
końca roku. 

Andrzej Tyblewski                        -                             Prezes CKS 1924  

- Robiliśmy wszystko żeby tych sponsorów pozyskać. Organizowaliśmy spotkania, na którym 
uda nam się pozyskać ok. 25 sponsorów, którzy wpłacali nam ok. 400 zł, 500 zł miesięcznie. 
W związku z tym, że kończyły się umowy na przełomie maja i czerwca, właśnie pan Kowal 
podpioł się pod nas, pod nasz klub, zawarł z nimi umowy na kwotę 500 zł w skali roku.
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Hanna Szotowska                         -                             Członek Komisji   

- Ale jako kto?

Andrzej Tyblewski                        -                             Prezes CKS 1924  

- Jako MOSiR.

Hanna Szotowska                         -                             Członek Komisji   

- No to nie pan Kowal zawarł umowy. 

Andrzej Tyblewski                        -                             Prezes CKS 1924  

- Proszę się nie dziwić, że taki sponsor, który płacił za reklamę 400 zł, 500 zł miesięcznie, nagle 
przychodzi ktoś kto proponuje mu to samo za kwotę 500 zł rocznie. 

Marian Kita                        -                             Członek Komisji  

- Kogo reprezentował pan Kowal, ile pieniędzy przyniósł do MOSiR, skoro to były pieniądze z 
reklam na koszykarzy?

Henryk Michalski                          -                             Dyrektor MOSiR  

- To na pewno nie była reklama, która miał klub.
- Pan  Kowal  odpowiedzialny  jest  za  organizowanie  imprez  i  był  organizowany  rajd  na  Dni 

Czeladzi i widocznie byli to sponsorzy, którzy organizowali ten rajd. 
- Reklamy nadal wiszą i nadal sponsorują klub. 

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji  

- Uważam, że sponsoring jest bardzo dobrą kwestią i uważam, że należy o sponsorów dbać.

Marek Woźniak                              -                             Menadżer Klubu CKS 1924  

- Był sponsor, który za reklamę chciał płacić 3.000 zł, ale okazało się, że przepisy nie pozwalają 
ponieważ reklama jest pod Miastem. 

Henryk Michalski                          -                             Dyrektor MOSiR  

- Pan burmistrz chciała przekazać ją klubowi ale niestety radca prawny napisał opinię, że nie 
można ominąć przepisów i pieniądze muszą wpływać do budżetu Miasta. 

Andrzej Mentel                              -                             Zastępca Przewodniczącego  

- Uważam,  że  na  młodzieży  z  Czeladzi  powinniśmy  oprzeć  działania  klubowe,  ponieważ 
zbudować  drużynę  I  ligową  można  w  każdej  dziedzinie  wystarczy  mieć  tylko  środki  na 
opłacenie sędziów i na stypendia dla zawodników.
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Marian Kita                        -                             Członek Komisji  

- Proponuję by pieniądze z reklam przeznaczone zostały na koszykówkę.

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji  

- Proponuję  by  ten  wniosek  omówić  na następnym posiedzeniu  Komisji  ponieważ  prosiłem 
pana dyrektora Michalskiego o złożenie wyjaśnień odnośnie reklam. 

PRZERWA

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji  

- Wznawiam obrady po przerwie. 
- Proszę panią kierownik Wąsowicz o informację  nt:  sprawozdania z działalności społeczno-

kulturalnej za 2006 rok. Plany na rok 2007. ( m.in. Dni Czeladzi 2007, festiwal Ave Maria, 
WOŚP)  

Teresa Wąsowicz                          -                             Kierownik Wydziału Polityki Społecznej  

- Omawia materiał przedstawiony radnym.

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji  

- Czy istniała by możliwość by zabezpieczyć pieniądze w budżecie na scenę dla kabaretu 
„ Dno” ?

Teresa Wąsowicz                          -                             Kierownik Wydziału Polityki Społecznej  

- Przede wszystkim musimy wiedzieć jaki będzie koszt.

 Jolanta Moćko                              -                             Członek Komisji  

- W tym roku na „Orkiestrze Świątecznej Pomocy” było mało mieszkańców, nie wiem czy nie 
jest to kwestia zespołu. 

Urszula Polak-Wałek                    -                             Skarbnik Miasta  

- Na pewno. Jeśli policzymy to co żeśmy zebrali i licząc to żeśmy wydali i do tego policzyć ludzi, 
którzy nie są zapłaceni, pracownicy urzędu to różnica jest niewielka. 

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji  

- Proszę panią Dyrektor MBP o przedstawienie planów inwestycyjnych na 2007 rok. 

8



Ewa Ambroży                   -                             Dyrektor MBP  

- Omawia materiał przedstawiony radnym. 

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji  

- Czy działa system komputerowy umożliwiający rezerwację książek?

Ewa Ambroży                   -                             Dyrektor MBP  

- Jest taki system, który wdrażamy ale wymaga on sporych nakładów. 

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji  

- Proszę pana dyrektora MOSiR o przedstawienie sprawozdania z działalności MOSiR.

Henryk Michalski                          -                             Dyrektor MOSiR  

- Omawia materiał przedstawiony radnym. 

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji  

- Mam pytanie dot. budowy basenu przy hali MOSiR, dlaczego ta budowa została przeciągnięta 
na 2009 rok?

Henryk Michalski                          -                             Dyrektor MOSiR  

- Są zwolennicy budowy tego basenu, ale są również przeciwnicy wśród radnych.  Od tego czy 
powstanie basen czy nie decyduje rada, a koncepcja już była.

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji  

- Jakie jest prawdopodobieństwo że faktycznie byłaby możliwość realizacji tej inwestycji w 2009 
roku?

Urszula Polak-Wałek                    -                             Skarbnik Miasta  

- Trudno mi powiedzieć. 

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji  

- Jest  propozycja  przeniesienia  ostatniego punktu  tj.  plany inwestycyjne,  żeby przenieść na 
kolejną komisję w miesiącu marcu. ( 26.03.2007r. godz. 9.00)

Komisja wyraziła zgodę.
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Radny M. Kita zgłosił wniosek o następującej treści:

1. Komisja wnioskuje o przedstawienie dokumentów potwierdzających fakt lokacji Miasta 
Czeladź oraz umieszczenie ich na stronie internetowej Miasta i w marcowym wydaniu 
„ Echa Czeladzi”

GŁOSOWANIE

6 za
0 przeciw
0 wstrzymujących się od głosu

Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty przez Komisję.

Radny D. Penar zgłosił wniosek o następującej treści:

2. Komisja wnioskuje o przygotowanie szczegółowej informacji dotyczącej możliwości 1% 
podatku  na  rzecz  organizacji  pożytku  publicznego  działających  na  terenie  Miasta 
Czeladź  oraz  zamieszczenia  jej  na  stronie  internetowej  Miasta  oraz  w  marcowym  i 
kwietniowym wydaniu „ Echa Czeladzi”

GŁOSOWANIE

6 za
0 przeciw
0 wstrzymujących się od głosu

Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty przez Komisję.

Radny D. Penar zgłosił wniosek o następującej treści:

3. Komisja wnioskuje o zmianę zapisu w Regulaminu konkursu na logo „ 750 lat lokacji 
Miasta Czeladź” ( art. III, ust. 1 pkt. b) Proponue się umożliwienie udziału w konkursie 
wszystkim osobom, które przygotują prace do dnia 30 marca 2007r.

GŁOSOWANIE

6 za
0 przeciw
0 wstrzymujących się od głosu

Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty przez Komisję.
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Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji  

- Przechodzimy do omówienia materiałów sesyjnych.

Komisja pozytywnie zaopiniowała materiały sesyjne.

 Radny D. Penar zgłosił wniosek o następującej treści:

4. Komisja  wnioskuje  o  rozważenie  możliwości  utworzenia  w  mieście  Rady  Sportu 
zgodnie z art. 18a ustawy o Kulturze Fizycznej z dnia 18 stycznia 1996r.

GŁOSOWANIE

6 za
0 przeciw
0 wstrzymujących się od głosu

Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty przez Komisję.

Dominik Penar                -               Przewodniczący Komisji  

- Odczytuje  odpowiedzi  na  wnioski  z  posiedzenia  Komisji  z  dnia  22  stycznia  2007r.  (  dot. 
remontu stadionu przy ul. Sportowej 2)

- Po wyczerpaniu porządku obrad Komisji zamykam posiedzenie Komisji.

     P R Z E W O D N I C Z Ą C Y
       Komisji Edukacji, Kultury,
                     i Sportu

              Dominik Penar
Protokołowała:
Agnieszka Pilarek
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